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Sava (ASF): Discutiile despre înfiintarea unui Fond suveran sunt îmbucuratoare;

banii trebuie directionati catre industrii strategice

Discutiile despre un fond suveran în România sunt îmbucuratoare pentru  ca asta înseamna ca s-a ajuns la

un nivel la care ne gândim la  înfiintarea unui astfel de fond si la faptul ca banii acestui fond vor  trebui

directionati catre industriile strategice, a declarat luni  Catalina Sava, director în cadrul Autoritatii de

Supraveghere Financiare  (ASF), la un eveniment de specialitate.

"Discutiile despre un fond suveran în România sunt îmbucuratoare, chiar  si daca va dura mult pâna la înfiintarea

acestuia, pentru ca asta  înseamna ca s-a ajuns, din punct de vedere conceptual, cel putin, daca  nu si strategic - si

as îndrazni sa zic chiar politic, la un nivel la  care ne gândim la înfiintarea unui astfel de fond si la faptul ca banii 

acestui fond vor trebui directionati catre industriile strategice,  astfel cum vor fi acestea gândite de catre Guvernul

României", a  mentionat Catalina Sava, la dezbaterea "Are România nevoie de un Fond  Suveran?", organizata de

Biroul de Europarlamentar al lui Gheorghe  Piperea, împreuna cu Asociatia Brokerilor.

Potrivit organizatorilor, în lume exista mai multe modele de Fond  Suveran, dar nu exista un model universal.

Crearea unui Fond suveran de  investitii ("FSI") a fost agreata si de institutiile europene, Comisia  Europeana,

OECD etc. Astfel, plecând de la rolul pe care fondurile  suverane de investitii îl au pe pietele financiare, Comisia

Europeana a  propus o abordare comuna a acestora la nivel european.

Uniunea Europeana încurajeaza utilizarea de catre statele membre a  instrumentelor existente, abordarea propusa

de Comisie fiind agreata si  de OECD. FSI va fi un potential stabilizator la nivel macroeconomic si  solutie de

urgenta în situatia expunerii la socuri asimetrice.

În ceea ce priveste modelul unui fond, Catalina Sava a subliniat ca nu este unul brevetat.

"Chiar daca un fond suveran este un pool de active, ceea ce îl duce spre  ideea de fond de investitii, el nu este

reglementat. La nivel european  s-a dorit si acest lucru, numai ca a ramas la nivel de principii, adica  exista discutii

referitoare la ideea de transparenta si de guvernanta  pentru fondurile suverane, dar nu exista o legislatie, asa cum

ea a fost  adoptata în ceea ce priveste fondurile de investitii sau fondurile  alternative. Pâna la creionarea unei

politici comunitare, poate sa  îmbrace orice forma. Pâna la urma, desi este un pool de active, Fondul  suveran este

totusi o companie în subordinea Guvernului, gestionata de  acesta", a adaugat directorul ASF.

De asemenea, ea a mentionat ca un astfel de fond va investi în companii care sunt deja listate pe piata de de

capital.

"Piata de capital este pregatita si, mai mult decât atât, dornica sa  vada listate la Bursa de Valori Bucuresti

companii importante, asta  înseamna lichiditate, asta înseamna adâncimea pietei, asta înseamna  vizibilitate. Şi,

daca fondul suveran se dovedeste a deveni mai  constient de rolul sau, adica statul mai constient de rolul sau în a 

gestiona activele pe care le detine - si nu cum a facut-o pâna acum,  atunci fondul suveran va putea fi vazut ca un

partener important si de  încredere pentru companiile care ar vrea sa intre într-o astfel de de  relatie. Pe de alta

parte, as vrea sa punctez faptul ca exista si o  retinere de natura istorica, de istorie recenta, care ar putea sa 

conduca la rezerve referitoare la intrarea statului, chiar explicata  fiind, prin fondul suveran, în actionariatul

anumitor companii", a mai  spus Catalina Sava.
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